
Zápis jednání Školské rady CZŠ Orbis - Pictus konané dne 25.04.2023  

Přítomni: Dana Milerová, Zuzka Sedláková, Eva Jandová, Eva Loskotová, Denisa Tichá, Peter Chvojka, 
Roman Proutkovský. 
 
Hosté: Karel Dušek, Michal Pulec. 
 
Omluveni: Tereza Horváthová, Michael Sovadina. 

 
Program:  
 

1. Schválení programu jednání Školské rady (dále jen „ŠR“)  
2. Zápis do první třídy (průběh, počty přihlášených/přijatých, kritéria)  
3. Aktuální situace/plán personálního zajištění výuky na I. stupni   
4. Známkování výchov  
5. Sympozium škol NAVIS  
6. Závěr a stanovení termínu příštího setkání 

 
 

Ad 1. Jednání školské rady zahájila předsedkyně ŠR Eva Jandová a předložila školské radě návrh 

programu jednání. Člen rady Roman Proutkovský navrhnul rozšířit předložený program o téma 

„Jídelna“. S takto upraveným programem všichni souhlasili.  

Ad 2. V prvních dubnových dnech (3. a 4.) se konal letošní zápis dětí do 1. třídy CZŠ OP. K zápisu 

dorazilo 31 dětí, 15 dětí bylo přijato (2 děti měly odklad). Nakonec mohly být přijaty z náhradníků tři 

další děti (dvě děti vybraly jinou školu a přibyl jeden odklad). Škola se na zápis dětí pečlivě 

připravovala. Kromě březnové přednášky o „školní zralosti“ pozvala děti a jejich rodiče 

k neformálnímu vycházkovému odpoledni v pátek před zápisem, aby se děti u vlastního zápisu cítily 

lépe a těšily se na něj. Krátce před zápisovými dny však pedagogickým týmem školy zamávaly 

nemoci, takže u zápisu pomáhala i hospodářka školy. To ovšem některé rodiče, kteří o nemocnosti 

učitelů nevěděli, znejistilo, jiným to nevadilo. Nikdo z rodičů dětí (ani přijatých ani nepřijatých) nevyužil 

možnost po skončení zápisu „nahlédnout do spisu“ a blíže se seznámit s výsledkem zápisu. Školská 

rada proto škole doporučila, aby možnost popovídat si o výsledku zápisu, resp. důvodech 

přijetí/nepřijetí dítěte nabídla rodičům méně formálním a více osobním způsobem. 

Ad 3. V tomto bodě se hovořilo o situaci žáků ve stávající 2. a 3. třídě. Rodiče neznají, jaký je stav a 

výhledy v souvislosti s dlouhodobou zdrav. neschopností pana učitele 2. třídy. Nevědí, jak probíhá 

výuka v jeho nepřítomnosti, zda jsou děti vyučovány učiteli dle ŠVP a zda se pan učitel někdy do 

školy vrátí. Ředitel školy k tomu sdělil, že situace ve 2. a 3. třídě je bedlivě průběžně sledována a je 

řešena aktuálně dle možností školy tak, aby výuka naplno nepřetržitě probíhala. Vedení školy řešení 

pro tyto třídy od září 2023 má; kdo bude učit budoucí 4. tř. se ví (vybírá se ze dvou vážných zájemců). 

Za pana učitele stávající 2. třídy se náhrada zatím nehledá, neboť se předpokládá, že se do školy 

vrátí v plné schopnosti. ŠR konstatovala, že zejména 2. třída má výrazně komunikativní rodiče, kteří 

však zůstávají bez informací. Proto doporučila posílit komunikaci školy s těmito rodiči. Tedy včas 

poskytovat informace týkající se výuky a vzdělávání, a také zvýraznit kontakty, kam se rodiče mohou 

obracet v čase nepřítomnosti tř. učitele. 

 Ad 4. „Známkování výchov“. Člen rady Peter Chvojka v mezidobí jednal o této otázce s učitelkou 

výtvarné výchovy. Nejde vyloučit, že „neznámkování“ výchov by mohlo znamenat jistou nevýhodu při 

přijímání na střední školy, které sledují průměry známek ze ZŠ. Ředitel Karel Dušek připomněl, že 

škola hodnotí výchovy buď známkami, nebo slovním hodnocením (převoditelným na známku), tedy 



výchovy nějak „hodnotit“ musí. Je to ale dobře (?) A dají se vůbec výchovy hodnotit (?) Peter Chvojka 

škole nabídnul občasnou hodinu „výtvarky“ pro žáky 8. a 9. třídy. 

Ad 5. Ředitel školy seznámil členy rady s pozváním na sympozium od ZŠ a gymnázia NAVIS, které 

proběhne 27. května v hostitelské škole ve Světicích u Říčan. Pozvány jsou partnerské školy a tři 

pozorovatelé, mezi které byla zařazena i naše OP škola. Sympozium je pro lidi z vedení pozvaných 

škol a pro zástupce zřizovatele těchto škol. Bližší program bude účastníkům zaslán. 

 Ad 6. Žáci školy OP docházejí na obědy do jídelny ZŠ na Maredově vrchu. Nejde o ideální řešení; 

v průběhu letitého docházení žáků OP školy se objevovaly věci k řešení, něco se podařilo i 

vykomunikovat a problém odstranit. Aktuálně některým žákům nevyhovuje kvalita jídla (nechutná jim); 

jídelna také není schopna zohlednit dietní požadavky některých dětí.   

Ad 7. Na závěr setkání školská rada stanovila, že příští jednání se uskuteční na začátku nového 

školního roku dne 19.09.2023 od 17 hodin v budově CZŠ Orbis Pictus. 

 

 

V Táboře 25.04.2023 zapsala  

Eva Loskotová, člen školské rady 

 

Eva Jandová, předseda školské rady 

 

 


